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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 28. 1. 2020 

 

 

 

Přítomni: 25 členů AS LF MU při zahájení, 26 členů od bodu 2 

Nepřítomni: Jiří Dolina, Vlastimil Válek, Dominika Čekanová, Martin Janků, Boris Lindtner, Barbora 

Nebenführová 

Hosté:  děkan prof. Martin Repko, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, proděkanka prof. Lýdie 

Izakovičová Hollá, proděkan prof. Tomáš Kašpárek, proděkan doc. Petr Štourač, 

proděkanka Dr. Jana Fialová, tajemník Ing. Michal Sellner., prorektorka prof. Pospíšilová 

ředitel CKTCH doc. Petr Němec, prof. Doubek,  

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Zřízení Kliniky kardiovaskulární a transplantační chirurgie 

3. Zřízení Ústavu lékařské genetiky 

4. Změna Organizační struktury LF MU 

5. Schválení návrhu na jmenování členů Disciplinární komise LF MU 

6. Zpráva děkana 

7. Zpráva o činnosti SKAS LF MU 

8. Různé 

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné na zasedání AS LF a shromáždění akademické obce LF MU, uvedl 

jména předem omluvených senátorů a konstatoval usnášeníschopnost AS LF. 

Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Zřízení Kliniky kardiovaskulární a transplantační chirurgie 

[přichází Antalová]  

Předseda AS uvedl, že návrh byl předložen panem děkanem. AS LF bude posléze schvalovat zřízení 

nového pracoviště nadpoloviční většinou všech členů. Předseda následně předal slovo panu děkanovi. 
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Děkan Přivítal ředitele CKTCH, docenta Němce. CKTCH je zkušené a velmi dobré pracoviště, 

které již nyní provádí vědeckou i pedagogickou činnost. S novým pracovištěm se 

můžeme posunout dopředu i v rámci kvalitativních požadavků na výuku. Jsem velmi rád, 

že o to CKTCH stojí. 

Ředitel CKTCH Již teď se ve velké míře podílíme na výuce na první chirurgii, zaměstnanci CKTCH jsou i 

členy státnicových komisí. Zatím jsme ale mimo systém, zřízení kliniky by spolupráci s LF 

MU poskytl určitý řád. Dalo by to našim lidem možnost růst pedagogicky i vědecky. 

Souček Považuji to za velmi pozitivní krok, přináší to možnost rozšíření pedagogické základny. 

Studenti se dostanou na více pracovišť a k více pacientům. Pomůže to i v situaci, kdy LF 

MU musí zvyšovat počty studentů. 

Kala Zřízení této kliniky pomůže nejen pregraduální ale i postgraduální výuce. S CKTCH máme 

již nyní excelentní spolupráci. 

Tomandl Kvituji zřízení kliniky, mělo to být již dávno. 

Ředitel CKTCH Nejedná se o první žádost, bylo jich podáno již několik, ale vždy byla někde pozastavena. 

Například v roce 2007 to zatrhnul přímo ministr Julínek. 

Plánka Z mého pohledu je to samozřejmý správný krok. Nyní se zrovna snažíme předělat výuku 

chirurgie, bude možné po vytvoření nového klinického pracoviště v CKTCH navýšit výuku 

chirurgie? 

Ředitel CKTCH Jsme omezeni prostorově. Pro výuku máme jednu místnost, kde musíme provádět i 

veškeré nemedicínské činnosti. Pokusíme se domluvit i s ostatními klinikami na sdílení 

místností, které třeba zrovna nebudou využívat. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl a předseda AS přešel k hlasování. 

Zřízení Kliniky kardiovaskulární a transplantační chirurgie 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. a) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) 

schvaluje návrh na zřízení společného pracoviště Lékařské fakulty Masarykovy univerzity a Centra 

kardiovaskulární a transplantační chirurgie Brno – Kliniky kardiovaskulární a transplantační chirurgie, a 

to ke dni 1. 7. 2020. 
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3. Zřízení Ústavu lékařské genetiky 

Předseda AS uvedl, že tento návrh byl rovněž předložen panem děkanem. Jedná o zřízení nového ústavu 

v rámci LF MU, rovněž se tedy bude schvalovat zřízení nového pracoviště nadpoloviční většinou všech 

členů. Předseda následně předal slovo panu děkanovi. 

Děkan Jedná se o potřené pracoviště, které by do budoucna zajistilo centralizaci výuky genetiky 

a přispělo k navýšení vědeckovýzkumného potenciálu LF MU. 

Prorektorka Genetika je nejen díky osobnosti Mendela jednou z priorit univerzity a významný obor 

pro téměř všechny oblasti medicíny. MU je pro zřízení ústavu, který by následně zvládl 

propojit výuku v této oblasti v rámci univerzity. 

Doubek Z praktické stránky by ústav prozatímně fungoval v rámci hematologické kliniky. Co se 

týče úvazků, jednalo by se pouze o formální převod již existujících úvazků v rámci LF MU 

právě pod tento ústav. Rovněž se o granty směřované na výzkum genetiky dosud 

ucházelo především pod hlavičkou CEITEC, po zřízení ústavu by to příště mohlo být právě 

již pod hlavičkou LF MU. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl a předseda AS přešel k hlasování. 

Zřízení Ústavu lékařské genetiky 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. a) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) 

schvaluje návrh na zřízení Ústavu lékařské genetiky, a to ke dni 1. 7. 2020. 

 

4. Změna Organizační struktury LF MU 

Předseda AS krátce bod uvedl s tím, že v návaznosti na předchozí schválení vzniku dvou nových pracovišť 

je potřeba přijmout změnu i v rámci vnitřního předpisu. Následně vyzval předsedu legislativní komise 

AS LF k vyjádření se k návrhu přeloženému děkanem LF MU. 

 

Mornstein Legislativní komise AS LF MU na svém zasedání projednala návrh předložený panem 

děkanem a nemá k němu připomínek. 

 

Do diskuse se nikdo nepřihlásil a Předseda AS zahájil hlasování. 
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Změna Organizační struktury LF MU 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) s 

účinností ke dni 1. 7. 2020 schvaluje návrh změny Organizační struktury Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity v předloženém znění. 

 

5. Schválení návrhu na jmenování členů Disciplinární komise LF MU 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi. 

Děkan Děkuje za práci členům Disciplinární komise. Není potřeba ji měnit, návrhy na jmenování 

tak představují staronové členy. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl. 

Předseda AS ustanovil skrutátory Babulu, Fejfara a Wechslera. 

Schválení návrhu na jmenování členů Disciplinární komise LF MU 

(tajné hlasování) 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

 

Jmenování doc. PharmDr. Jana Juřici, Ph.D.: 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Jmenování Mgr. Bc. Michala Koščíka, Ph.D.: 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Jmenování Barbory Nebenführové: 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 
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Jmenování MUDr. Lukáše Opatřila: 

Pro:   25 

Proti:  1 

Zdržel se: 0 

Jmenování doc. MUDr. Filipa Růžičky, Ph.D.: 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s čl. 4 odst. 2 Disciplinárního řádu 

Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje návrh na jmenování Dominiky Čekanové; doc. 

PharmDr. Jana Juřici, Ph.D.; Mgr. Bc. Michala Koščíka, Ph.D.; Barbory Nebenführové; MUDr. Lukáše 

Opatřila a doc. MUDr. Filipa Růžičky, Ph.D. členy disciplinární komise Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity. 

 

6. Zpráva děkana 

Předseda AS bod krátce uvedl a následně předal slovo děkanovi. 

Od posledního zasedání senátu se na LF MU uskutečnily dvě setkání se zastupiteli vlády ČR, a to 13. 12. 

2019 s ministryní financí. Druhé setkání pak proběhlo dne 15. 1. 2020 opětovně s ministryní financí spolu 

s premiérem ČR.  Probírala se problematika financování projektů, bylo představeno SIMU a premiér 

přislíbil podporu rozvojových věcí tohoto charakteru. 

16. 12. 2019 se uskutečnil kontrolní den na stavbě SIMU. Zjistil se mírný skluz stavby, avšak po několika 

jednáních stavební společnosti vedení LF MU ujistili, že termín dokončení bude dodržen. 

Dne 17. 12. 2019 se uskutečnilo předávání Ceny ministra zdravotnictví za zdravotnický výzkum a vývoj 

pro rok 2019. Dvě ceny samostatně získaly dvě pracoviště LF MU, a to Biologický ústav a Klinika 

komplexní onkologické péče. 

6. 1. 2020 byli uvedeni do svých funkcí dva noví přednostové, a to na Gynekologicko-porodnické klinice 

doc. MUDr. Vít Weiberger, Ph.D. a na Klinice Plastické a estetické chirurgie MUDr. Zdeněk Dvořák, Ph.D. 

9. 1. 2020 byl pak uveden do funkce nový přednosta Kliniky komplexní onkologické péče MOU – Doc. 

MUDr. Igor Kiss, Ph.D. 

Ve dnech 18. 1. a 22. 1. 2020 proběhly dny otevřených dveří na LF MU. Děkan poděkoval zaměstnancům 

i studentům LF za participaci na jejich zorganizování. 

27. 1. 2020 proběhla evaluace LF MU na RMU. Nejcitlivějším tématem bylo stěhování z Komenského 

nám. Začíná vyjednávání, které prostory se postupně, během několika let, budou opouštět. Jinak 

evaluace proběhla bez problému. 

28. 1. 2020 se uskutečnil druhý ročník obhajoby prací celkem 6 studentů P-Pool. Všichni dosáhli 

excelentní výsledky. Děkan za tuto akci poděkoval, tento program považuje za jeden z nejdůležitějších v 

rámci pregraduálního vzdělávání. 
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Předseda AS poděkoval panu děkanovi za zprávu a otevřel diskusi. 

Gál  Z jakého důvodu LF opouští Komenského nám., když již nyní máme kapacitní problémy? 

Děkan  Existuje již dřívější, letitá dohoda spojená se SIMU, koncentrace snahy MU na získání 

spojených projektů, že až dostavíme SIMU tak postupně opustíme Komenského. 

Skorkovská Optometristi tam mají spoustu výukových místností. Bylo by ideální, kdyby se tento 

ústup dal využít ke sjednocení pracoviště, které je nyní roztříštěno mezi Komenského a 

FNUSA. 

Černochová Co RMU plánuje s budovou na Komenské po uvolnění ze strany LF? 

Koščík Dlouhodobá vize rektorátu je koncertovat v této budově pracoviště, která slouží celé 

univerzitě, jako například CTT, Teiresiás apod. 

Gál Bylo v rámci návštěvy premiéra řešeno financování vzdělávání zubařů? 

Děkan Ne, prioritou jsou pro ně momentálně nelékařské obory. Cítíme, že stomatologie je 

poddimenzována. 

Gál Řešilo se nedodržení vládního programu? 

Děkan Ano, 4.000.000.000,- Kč nám byly pozastaveny. Pokud zvládneme během příštího 

přijímacího řízení počty studentů doplnit, budou nám vyplaceny. 

 

7. Zpráva o činnosti SKAS LF MU 

Předsedkyně SKAS LF MU Bc. Natália Antalová představila prostřednictvím prezentace činnost SKAS LF 

MU v roce 2019 (prezentace je součástí tohoto zápisu jako jeho příloha č. 2). 

 

8. Různé 

V rámci tohoto bodu nebyl žádný příspěvek. 

Předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 

  

Přílohy:  1) Prezenční listina 

  2) Prezentace k bodu 7. – Zpráva o činnosti SKAS LF MU  

   
  

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký 

   

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 28. 1. 2020 

předseda AS LF 


